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Spørgsmål nr. 442 (Alm. del) fra Folketingets Transportudvalg: 

 

”Kan ministeren oplyse, hvor mange ulykker der er sket med 

veteranlastbilers kørsel med studenter de sidste 5 år?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Transportministeriet, der har oplyst følgende: 

 

”Jeg [transportministeren] har bedt Vejdirektoratet om at se på 

ulykkestallene, og Vejdirektoratet har oplyst, at der i perioden 

2004-2013 er registreret 5 trafikulykker med personskade un-

der studenterkørsel. I én af de fem ulykker var det implicerede 

køretøj en lastbil med veteranbilsstatus. De sidste 5 år er der 

registreret 2 personskadeulykker under studenterkørsel, hvoraf 

ingen var i veteranbil. 

 

Det bemærkes i den forbindelse, at studenterkørsel ikke er en 

parameter i ulykkesstatistikken, som kan udsøges selvstændigt. 

De nævnte registreringer er derfor baseret på en søgning i sy-

stemets tekstfelt, som den sagsbehandlende politibetjent kan 

udfylde ved indberetningen. Der kan derfor være yderligere 

ulykker i statistikken, som er sket i forbindelse med studenter-

kørsel. Det bemærkes desuden, at ulykkesstatistikken alene in-

deholder oplysninger om politiregistrerede trafikulykker. An-

dre ulykker, som politiet ikke har kendskab til, vil således ikke 

fremgå af Vejdirektoratets ulykkesstatistik.” 


